
               Gostynin, 21 marca 2014r.  
          
       Pan/i 
 
       ..................................................... 
 
 
 Zapraszam na XLII Sesję Rady Gminy Gostynin, która odbędzie się w dniu  

31 marca 2014r. o godz. 9.30 w sali posiedzeń Urzędu Gminy Gostynin.  

 
Porządek obrad; 

1. Otwarcie Sesji i stwierdzenie prawomocności obrad, 

 - wnioski do porządku obrad. 

2. Interpelacje i zapytania radnych. 

3. Sprawozdanie Wójta z działalności za okres międzysesyjny i z realizacji uchwał Rady Gminy 

Gostynin. 

4. Informacja Dyrektora Gminnego Centrum Kultury i Tradycji Wsi Gminy Gostynin z realizacji zadań 

statutowych w minionym roku. 

5. Sprawozdanie z działalności Gminnego Zespołu Interdyscyplinarnego w Gostyninie ds. realizacji 

Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie na terenie Gminy Gostynin oraz szczegółowych 

warunków jego funkcjonowania za 2013 rok. 

6. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Budżetową Gminy Gostynin na 2014 rok. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie: udzielenia pomocy finansowej. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie: określenia zasad i trybu przyznawania nagród i wyróżnień za 

osiągnięte wyniki sportowe. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie: wyrażenia zgody na obciążenie nieruchomości stanowiących własność 

Gminy Gostynin. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie: wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie: utworzenia odrębnego obwodu głosowania dla przeprowadzenia 

wyborów Posłów do Parlamentu Europejskiego zarządzonych na dzień 25 maja 2014r. 

12. Oświadczenie w sprawie: wyrażenia poparcia dla Apelu Zarządu Związku Gmin Śląska Opolskiego o 

niedopuszczenie do wprowadzenia do polskiego porządku prawnego referendum tematycznego bez 

progu frekwencyjnego. 

13.  Informacja Przewodniczących komisji o realizacji wniosków komisji. 

14.  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

15.  Przyjęcie protokołu, z poprzedniej sesji. 

16.  Sprawy różne i wolne wnioski. 

17.  Zakończenie obrad Sesji.  

 

       Przewodniczący Rady Gminy   

               Tomasz Bronisław Lewandowski 
 
Na podstawie art.25, ust.1, pkt 3 ustawy z 08.03.1990r. o samorządzie gminnym (tj. Dz. U. Nr 142 z 2001r. poz.1591, z późn. zmianami) 
radnemu przysługuje zwolnienie z pracy zawodowej w celu umożliwienia mu brania udziału w pracach organów gmin. 

Protokół 
z obrad XLII Sesji Rady Gminy Gostynin, 



z dnia 31 marca 2014 r. 
 
 
 
 
Stan Rady Gminy        - 15 radnych 
Obecnych                    -  13 radnych  
Lista obecności radnych w załączeniu. 
Zaproszeni i goście w/g listy obecności. 
 
 
W sesji udział wzięli: 
1. Wójt Gminy – Edmund Zieliński 
2. Sekretarz Gminy – Marzena Bulińska 
3. Skarbnik Gminy – Partycja Rosa 
4. Pracownik GCK – Paulina Toruniewska 
5. Prawnik - Konrad Wypych 
6. Prezes ZK – Paweł Czarnecki 
7. Kierownik RG – Eliza Starczewska 
8. Kierownik RRiG – Bożena Durma 
9. Przewodnicząca GZI – Małgorzata Krukowska 
10. Inspektor Ośw. - Andrzej Robacki 
 
 
Do punktu 1-go. 
Otwarcie Sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.  
Otwarcia sesji o godz. 9.30 dokonał Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław 
Lewandowski. Powitał Radnych, Wójta Gminy, Sekretarza Gminy, Skarbnika Gminy, Prezesa ZK, 
Kierowników Referatów Urzędu Gminy, przedstawicieli poszczególnych referatów, Prawnika, 
Sołtysów oraz media i wszystkich obecnych.  
Na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność i rozpoczął obrady. 
 
Wójt wniósł do porządku obrad następujące zmiany: 
- zdjęcie z porządku obrad punktu 8 „Podjęcie uchwały w sprawie: określenia zasad i trybu 
przyznawania nagród i wyróżnień za osiągnięte wyniki sportowe”. W związku z tym, że na komisji 
pojawiły się wątpliwości, co, do pewnych zapisów, doprecyzujemy ten projekt uchwały jeszcze raz 
i skierujemy, go pod obrady w kwietniu. 
Radni zmianę do porządku obrad przyjęli 13 głosami za. 
- umieszczenie w punkcie 10a „Podjęcie uchwały w sprawie: wyrażenia zgody na wyodrębnienie w 
budżecie Gminy Gostynin środków stanowiących fundusz sołecki”. W związku z nowelizacją 
ustawy o funduszu sołeckim, dyskutowaliśmy to na Komisji Budżetu i na Komisji Rozwoju 
Gospodarczego zostało to omówione, dlaczego, bezpieczniej jest tamtą uchwałę z lutego uchylić, a 
wprowadzić nową. 
Radni zmianę do porządku obrad przyjęli 13 głosami za. 
- umieszczenie w punkcie 10b „Podjęcie uchwały w sprawie: wyznaczenia kierunków rozwoju 
energetyki opartej na odnawialnych źródłach energii na terenie gminy Gostynin”. Też omawialiśmy 
to na Komisji Rozwoju Gospodarczego, w związku z tym, że wpłynęło kilka wniosków, a łącznie to 
jest na 16 elektrowni wiatrowych, w związku z tym, że są składane do Urzędu Gminy liczne 
protesty mieszkańców, chcemy wyjść, jak gdyby tutaj naprzeciw tym lokalizacjom i podjąć uchwałę 
w tej sprawie, która będzie normowała odległość elektrowni wiatrowych od najbliższych 
zabudowań. 
Radni zmianę do porządku obrad przyjęli 13 głosami za. 



 
Radni porządek po zmianach przyjęli 13 głosami za. 
 
Do punktu 2-go.  
Interpelacje i zapytania radnych.  
 
Radny Marek Balcerzak zgłosił 2 interpelacje: 
1. Pierwsza dotyczy mieszkańców wsi Belna, proszą o wymianę lustra na zakręcie drogi w kierunku 
Niecek, z tym że jest to droga powiatowa i prawdopodobnie odpowiedzialnym jest ZDP. Tam się 
odkleiło, a jest niestety potrzebne, bo zakręt jest niebezpieczny. 
2. Na sesji w lutym prosiłem o wyrównanie dróg. Drogi szczególnie w moim terenie są w fatalnym 
stanie. W ubiegłym tygodniu zwracałem się jeszcze do ZK, jak i do Urzędu Gminy i otrzymałem 
informację, że nie ma środków na równanie. Dziwię się, bo jest dopiero marzec i nie wyobrażam 
sobie, żeby drogi nie zostały wyrównane, szczególnie drogi gruntowe. Ja takiej sytuacji nie 
pamiętam, żeby tych środków na równanie dróg nie było. Dziwię się jeszcze, bo część dróg została 
jednak porównana, dlatego nie wiem, dlaczego dzieleni są mieszkańcy na lepszych i gorszych. 
Dlatego proszę, żeby wyrównać drogi i uwałować w moich sołectwach Zaborów Stary, Zaborów 
Nowy, Niecki, Belno, Pomarzanki. Proszę na piśmie odpowiedź, kiedy zostanie to zrobione. 
 
Radny Piotr Piotrowski zgłosił 3 interpelacji: 
1. Ja mam pierwsze pytanie do Pana Prezes, bo widzę, że jest Pani Sołtys z Dąbrówki, żeby Pan 
powiedział, kiedy będzie ta nowa instalacja poprowadzona na Dąbrówce w sprawie popłuczyn, bo 
się mieszkańcy dopytują?  
2. Druga sprawa do Pana Wójta, Pan Sołtys z Górek Drugich ma pretensje, bo nie dostał 
zaproszenia na dzisiejszą sesję, nie wiem, czy to jest po naszej stronie, że nie zostało wysłane to 
zaproszenie, czy poczta zawiniła? 
Radna Ewa Michalska: przyszły razem z obwieszczeniami wyborczymi. 
Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski: no właśnie. 
Sołtys sołectwa Górki Drugie Roman Gientka: ja nic nie dostałem takiego. Zawsze zaproszenie 
dostaje na sesję, nie wiem, czy na tę sesję nie było tej konieczności, żebym był na tej sesji, nie 
wiem. Nie wiem, jak to się stało. 
Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski: nie, nie. 
Pracownik UG Anita Maślana: były wysłane razem z obwieszczeniami wyborczymi. 
Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski: z obwieszczeniami były 
załączone, być może się gdzieś, Panie Sołtysie podłączyło. 
Sołtys sołectwa Górki Drugie Roman Gientka: nie było, obwieszczenie było, a nie było 
zawiadomienia o sesji. 
Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski: no to może przeoczenie 
jakieś, bardzo przepraszamy, ale nie było to na pewno celowe. 
3. Kolejna sprawa dotyczy również miejscowości Górki Drugie, dotyczy składowania azbestu i  
mam przed sobą raport oddziaływania na środowisko, sporządzony przez firmę i wyłapałem bardzo 
dużo tutaj nieścisłości w tym raporcie. I również chciałbym tutaj, bo rozmawialiśmy o tym na 
Komisji Rozwoju, może będę się powtarzał, ale teraz są Sołtysi, nie wszyscy wiedzą, o co chodzi.  
Jest bardzo dużo przekłamań w tym raporcie. I prosiłbym, żeby tutaj Pan Wójt i Urzędnicy 
przyczynili się do tego, żeby dołożyć wszystkich starań, żeby to nie powstało. Bo np. tak, droga 
położona jest na działce nr ew. 40/1, Górki Drugie, droga gminna, sprawdzałem, jest to droga 
powiatowa, działka 42, Górki Drugie, jest wpisane w raporcie nieużytek, jest to rola. A tutaj to 
przekłamania są już naprawdę bardzo duże, bo skala 1:1000, to 1cm, to 10m. I teraz tak, w raporcie 
pisze, że odległość pierwszej tej komory, tej kwatery od rzeki jest 100m, no każdy może wziąć 
metrówkę i odmierzyć, to jest nie więcej niż 20, może 30 metrów. To przekłamanie jest bardzo, 
bardzo mocne. Kolejna sprawa, pomylona jest działka nr 73, znajduje się na niej budynek 
mieszkalny, w ogóle to jest działka nie zabudowana, znajduje się budynek mieszkalny na działce 



41. Kolejna sprawa, najbliższy budynek od tej inwestycji znajduje się 115m, również jest to 
przekłamanie, patrząc po tej linii tutaj, to 1m znajduje się, a od pierwszej kwatery, znajduje się nie 
więcej niż 50m. To są bardzo duże przekłamania, moim zdaniem, trzeba się przyjrzeć temu. Kolejna 
sprawa, ta inwestycja bezpośrednio graniczy z Parkiem, przepływa rzeka Patrówka, która wpływa 
do rzeki Rakutówki, która znajduje się na terenie Parku i która wpływa do Natury 2000. Jest tutaj 
napisane, że nie ma oddziaływań na Naturę 2000, no również jest to moim zdaniem przekłamanie. 
Proszę tutaj Pana Wójta i uprawnionych do tego Urzędników, żeby przypilnować tej sprawy i żeby 
to finalnie zakończyło się dla mieszkańców. Jeszcze odnośnie tego azbestu, byłem z Panem 
Sołtysem w Pana Wójta gminy Baruchowo, który również nie jest zainteresowany tą inwestycją, 
również zbierają podpisy i negatywną mają opinię odnośnie tej inwestycji. 
 
Radny Stanisław Wasiński zgłosił 2 interpelacje: 
1. Panie Wójcie ja może będę się powtarzał, ale też zgłaszałem te równania dróg, na moim terenie 
w sumie nie były robione. I prosiłbym bardzo, bo drogi są w fatalnym stanie. 
2. I teraz do Pana Prezesa, po tej awarii, co usuwaliście, już można wjechać, tam jest sucho, 
porównać to, bo właściciel, to zgłaszał. 
 
Radny Leszek Woźniak zgłosił 1 interpelacje: 
1. Ja też na temat dróg, wczoraj sobie wsiadłem na rowerek i objechałem te drogi na moim terenie. 
Panie Wójcie drogi nie są złe, tylko są fatalne, dziury, doły, prosiłbym, żeby przyszła równiarka 
porównać, naprawdę są drogi nieprzejezdne. Takie są powybijane dziury, że niektóra to ma pół 
metra szerokości, nie można przejechać. 
 
Radna Ewa Michalska zgłosiła 1 interpelacje: 
1. Ja też chciałam zgłosić równanie dróg na moim terenie. 
 
Radna Marzena Staniszewska zgłosiła 3 interpelacje: 
1. Myślę, że do tego koncertu dróg też się dołączę, bo wiadomo, że wszędzie jest potrzebne, z tym 
że Panie Wójcie, z drugiej strony zacznę, może, jak Pan analizuje przebieg tych tutaj dróg, w jakiej 
kolejności i od kogo będą zaczynali? Tam gdzie jest teren bardziej przepuszczalny, czyli taki suchy, 
czy.. Tak jak tutaj kolega Marek Balcerzak wskazał, że rzeczywiście gdzieś już zostały wyrównane, 
drogi w jakiś terenach, a niektórzy naprawdę czekają. I jeśli będzie już teren wyrównywany właśnie 
Białe, Antoninów, Gorzewo, to bym bardzo prosiła jeszcze o dowiezienie materiału, bo wcześniej 
wspominałam, już dość długo mi mieszkańcy przypominali, tam gdzie ten asfalcik w Białem był 
zakładany, przedłużenie tej drogi, czyli o uzupełnienie ubytków, bo tam powstały bardzo duże 
ubytki i mieszkańcy informowali, żeby dowieźć tam.  
2. Jeszcze jedno, barierki, które zostały, jak gdyby zastawione, drewniane barierki wokół tego rowu 
między Białem, a Antoninowem, one się już powywracały. Niebezpieczeństwo dla osób, które 
przejeżdżają, jest tam duże, więc też jakoś to zabezpieczyć, nie wiem, może jakieś metalowe 
poręcze, miało to wcześniej być zrobione. 
3. Trzecia sprawa, Panie Wójcie, to co wcześniej, żeśmy rozmawiali, no ten Arion Med to mi się nie 
podoba, żeby stosował takie pismo do mieszkańców, też mówię oficjalnie tutaj na sesji, żeby 
dopilnować tej sprawy, żeby nie okazało się, że będzie czerwiec i za chwilę mieszkańcy będą 
odcięci od wody. 
 
Radny Andrzej Krzewicki zgłosił 1 interpelacje: 
1. Ja do Pana Prezesa, też oficjalnie taka prośba, żeby Emilianów, Rogożewek i Bolesławów, jak 
najszybciej przerównać. Prośba polega na tym, żeby zrobić to, zanim pobocza porosną trawą, tam 
pół metrową, bo później jest problem z dobiciem tej trawy i wyrównaniem wału. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski: sprawa dróg, no 
wiadomo, na terenie gminy, jest na ten moment paląca, trzeba o tym pomyśleć globalnie. 



Radny Leszek Woźniak: tak, Panie Przewodniczący, ale już jak się robi, to trzeba zrobić, zrobi się, 
równiarka przejdzie, za dwa tygodnie, jest dwa razy gorzej, niż było. I po co to robić? Na Anielinie 
była już kilka razy robiona, jechać tam teraz zobaczyć, to jest tam dziura na dziurze i jeszcze w 
dziurze dziura jest. Jak już coś robić, to trzeba to zrobić dobrze. Jechać do gminy Strzelce i 
zobaczyć, jest droga zrobiona od Nowej Wsi, tam do Długołęki i zobaczyć jak tam drogę robią. I 
też pieniądze poszły, jeszcze mniejsze wydali niż u nas.  
 
Do punktu 3-go. 
Sprawozdanie Wójta z działalności za okres międzysesyjny i z realizacji uchwał Rady Gminy 
Gostynin przedstawił Pan Wójt Edmund Zieliński. 
Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu.  
Radny Leszek Woźniak: no dobrze Panie Wójcie, czyta Pan to sprawozdanie, a czemu nie czyta 
Pan nic o przetargach? Jak się przetargi odbywają, kto dostaje, przecież zawsze, jak byli tamci 
Wójtowie, to czytali, skład komisji przetargowej, a tu wszystko się tak manipuluje, Radnych, żeby 
oczarować. Jak ja słyszałem, to wszystkie przetargi dostaje Pan Goliszek, bez przetargu, bez 
niczego, to prokurator Panu grozi, żeby tak robić. Ja rozmawiałem z projektantami na temat 
dokumentacji w Sierakowie. Powiedziano, że ta dokumentacja kosztowała 60tys. zł, to ja się za 
głowę złapałem. Nie jeden mówi, że ja bym zrobił za 15tys. zł, a tam Goliszek wziął 60tys. zł, do 
czego to jest podobne? Jaki Pan ma układ z nim? Taki miał Pan być oszczędny, wzorowy Wójt, 
wstyd, żeby tak Pan rządził. 60tys. zł. za dokumentacje i wszystkie dokumentacje robi Goliszek. Na 
Lucień robi Goliszek, targowice robi Goliszek, wszystkie, bez żadnego przetargu, do czego to jest 
podobne, żeby tak się w gminie działo? Cyrki Pan tu odrządza. 
Wójt: Panie Radny nie życzę sobie takich uwag, bo absolutnie... 
Radny Leszek Woźniak: Radny ma prawo zapytać. Mnie społeczeństwo wybrało. 
Wójt: stacji uzdatniania wody w Sierakowie, nie projektował Pan Goliszek. 
Radny Leszek Woźniak: jak nie projektował, jak sam widziałem, jak z taśmą latał. 
Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski: Panie Radny, ale proszę o spokój. 
Wójt: w referacie rozwoju gospodarczego jest to wszystko do sprawdzenia, wszystko jest do 
wglądu, wszystkie postępowania, nic nie mam sobie do zarzucenia.  
Radny Marek Balcerzak: Panie Wójcie temat ten, widzę, przewija się i na sesjach i na komisjach. Ja 
dzisiaj nie jestem do tego przygotowany, ale na Komisję Budżetu przygotuje sam wniosek do 
Komisji Rewizyjnej o sprawdzenie, w jakim trybie wyłanianie są firmy, w szczególności, tu widzę, 
chodzi tu Panu Leszkowi, o wykonywanie projektów i, które firmy, z przedstawieniem właśnie 
formy, z przedstawieniem ofert i trybu wyboru i to myślę, rozwiąże sprawę i będziemy mieli 
jasność, nie będziemy więcej do tego wracali. 
Radny Leszek Woźniak: i o to chodzi. 
Wójt: nie ma najmniejszego problemu. 
 
Do punktu 4-go. 
Informacja Dyrektora Gminnego Centrum Kultury i Tradycji Wsi Gminy Gostynin z realizacji 
zadań statutowych w minionym roku. 
Pracownik GCK Paulina Toruniewska przedstawiła informację, która stanowi załącznik do 
protokołu. 
Radni informację przyjęli do wiadomości. 
 
Do punktu 5-go. 
Sprawozdanie z działalności Gminnego Zespołu Interdyscyplinarnego w Gostyninie ds. realizacji 
Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie na terenie Gminy Gostynin oraz szczegółowych 
warunków jego funkcjonowania za 2013 rok. 
Przewodnicząca GZI Małgorzata Krukowska przedstawiła sprawozdanie, które stanowi załącznik 
do protokołu. 
Radni sprawozdanie przyjęli do wiadomości. 



 
Do punktu 6-go. 
Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt uchwały 
zmieniającej uchwałę Budżetową Gminy Gostynin na 2014 rok. 
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  Radni do projektu uchwały uwag nie wnieśli. 
Uchwała nr 327/XLII/2014 została przyjęta 13 głosami za i stanowi załącznik do protokołu.  
 
Do punktu 7-go. 
Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt uchwały 
w sprawie: udzielenia pomocy finansowej. 
Radny Leszek Woźniak: co to nam da, jakie będziemy mieli zyski z tego? 
Skarbnik Gminy Patrycja Rosa: na terenie gminy Gostynin, brak jest izby wytrzeźwień. Podjęcie tej 
uchwały, czyli udzielenie pomocy finansowej dla Gminy Miasta Płock, umożliwi nam, aby nasi 
mieszkańcy, z naszego terenu mogli przebywać w izbie wytrzeźwień. Izba wytrzeźwień w Płocku 
nie ma obowiązku przyjmowania naszych mieszkańców. W tym roku będzie następowała 
rozbudowa i modernizacja Komendy Powiatowej Policji w Gostyninie, stąd też Komenda ta nie  
będzie dysponowała takim pomieszczeniem, gdzie będzie mogła przetrzymywać takie osoby 
zatrzymane. Podjęcie tej uchwały i przekazanie tej dotacji, umożliwi nam rozmowę i podpisanie 
umowy z Miastem Płock na podjecie współpracy. 
Radny Leszek Woźniak: no, tak, ale jakby nie było jej, to by może nie wozili, a oni wożą tam 
naprawdę biednych, później koszty się wiążą z tym, lepiej byłoby, gdyby do domu zawieźli go, 
mniejsze koszty by były.  
Skarbnik Gminy Patrycja Rosa: to i tak nie są koszty pobytu mieszkańców, to są koszty na 
organizowanie i prowadzenie izby wytrzeźwień. Ja myślę, że Komenda Powiatowa Policji tylko w 
takich szczególnych przypadkach doprowadza tam osoby, w większości są to osoby, które są 
przetrzymywane w Komendzie w Gostyninie, czy też odwożone do domu. 
Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.   
Uchwała nr 328/XLII/2014 została przyjęta 12 głosami za i 1 wstrzymującym się i stanowi 
załącznik do protokołu.  
 
Do punktu 8-go. 
Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt uchwały 
w sprawie: wyrażenia zgody na obciążenie nieruchomości stanowiących własność Gminy Gostynin. 
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  Radni do projektu uchwały uwag nie wnieśli. 
Uchwała nr 329/XLII/2014 została przyjęta 13 głosami za i stanowi załącznik do protokołu.  
 
Do punktu 9-go. 
Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt uchwały 
intencyjnej w sprawie: wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości. 
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  Radni do projektu uchwały uwag nie wnieśli. 
Uchwała nr 330/XLII/2014 została przyjęta 13 głosami za i stanowi załącznik do protokołu.  
 
Do punktu 10-go. 
Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt uchwały 
w sprawie: utworzenia odrębnego obwodu głosowania dla przeprowadzenia wyborów Posłów do 
Parlamentu Europejskiego zarządzonych na dzień 25 maja 2014r. 
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Radni do projektu uchwały uwag nie wnieśli. 
Uchwała nr 331/XLII/2014 została przyjęta 13 głosami za i stanowi załącznik do protokołu.  
 
 
Do punktu 10a-go. 
Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt uchwały 



w sprawie: wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie Gminy Gostynin środków stanowiących 
fundusz sołecki. 
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Radni do projektu uchwały uwag nie wnieśli. 
Uchwała nr 332/XLII/2014 została przyjęta 13 głosami za i stanowi załącznik do protokołu.  
 
Do punktu 10b-go. 
Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt uchwały 
w sprawie: wyznaczenia kierunków rozwoju energetyki opartej na odnawialnych źródłach energii 
na terenie gminy Gostynin. 
Wójt: tak jak jest przytoczone w uzasadnieniu, że na dzień dzisiejszy nie ma unormowań prawnych 
wyższego rzędu, czyli ustawowych, które określałyby odległość elektrowni wiatrowych od 
najbliższych zabudowań. Wiemy, że jest projekt nowelizacji ustawy prawo budowlane i o 
zagospodarowaniu przestrzennym. Dyskutowany ten projekt nowelizacji był w miesiącu styczniu, 
ale pod kątem, czy go w ogóle rozpatrywać, czy go w całości odrzucić. Nie mniej jednak 
stanowisko Parlamentu było takie, że na razie odsunięto w czasie dyskusje, nad tym projektem 
nowelizacji, a nie wyrzucono go, póki, co do kosza. Także my przyjmujemy, jak gdyby dzisiaj, w tej 
uchwale normowanie odległości elektrowni wiatrowych od zabudowy siedliskowej, przy czym nie 
wiemy, jak podejdą do tej uchwały służby Wojewody, bo jest duże prawdopodobieństwo, że ta 
uchwała nam zostanie i tak uchylona, gdyż nie ma uregulowań odległości w ustawowych zapisach.  
Nie mniej jednak próbujemy podejmować działania, takie, które będą chroniły mieszkańców i 
proponujemy właśnie tę odległość 2000m. Może po wyborach europarlamentarnych, myślę, że 
Parlament wróci też do tej nowelizacji, być może wtedy Parlament wreszcie określi tę normę 
odległościową, a nie normę hałasową, jak w tej chwili obowiązuje prawo. 
Radny Leszek Woźniak: Panie Przewodniczący, jest jakieś miejsce na terenie gminy 2km, żeby nie 
było osady, budynków? Chyba nie ma, jak ja znam całą gminę. 
Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski: pewnie będzie kłopot. 
Radna Ewa Michalska: nie no są. 
Wójt: projekt nowelizacji zakłada 3000m. 
Radny Leszek Woźniak: a te wiatraki, które już stoją, muszą rozebrać? 
Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski: kto już postawił, to nie. 
Radny Andrzej Krzewicki: proszę Państwa, ja lubię sobie posłuchać nieraz tych audycji, 
programów. Wiecie Państwo, Rząd Polski boi się elektrowni wiatrowych i ustaw. Wyprodukowanie 
jakiejś ustawy na ten temat jak diabeł święconej wody, dlaczego? Polska wchodząca do Unii, 
podpisała zobowiązanie, że ileś procent musi być energii odnawialnej, czyli tam elektrowni 
wiatrowych, elektrowni wodnych, itd. Nie tak dawno był taki program, byli samorządowcy, byli ci 
energetycy, powiedziane jest wprost, dopóki Polska nie osiągnie tego pułapu, ileś procent tej energii 
odnawialnej, więc Polski Parlament i Rząd, będzie, jak najdłużej odkładał tę ustawę, bo boi się 
Rząd, kar, jakie Unia może naliczyć, za każdy dzień przekroczenia tych limitów, czy 
niedostosowania się do tych limitów. I co z tego, że jest ustawa, Panie Wójcie, no jest, tylko nie 
chcą jej ruszyć, mówią, że jest, żeby iść na wybory zagłosować, ale nie zrobią tej ustawy, dopóki 
tych iluś procent nie złapie Polska, jako kraj. I borykają się samorządy, szczególnie samorządy, 
Wójtowie, mieszkańcy, a, tak, jak ktoś powiedział, dziki kraj i stawia, gdzie popadnie. I to, co Pan 
Wójt powiedział, Wojewoda odrzuci, tylko tyle, że jakiś tam czas, trzy miesiące, czy pół roku 
odsuniemy w czasie, a potem, powiedzą, że tak musi być i koniec. 
Radny Piotr Piotrowski: chciałbym się odnieść do wypowiedzi kolegi Radnego, rzeczywiście nie 
tylko wiatraki produkują energię, bo i gazownie i inne rzeczy. Jeżeli chodzi, o dziki kraj, również  
dziki kraj, z tego, co zagłębiłem się w dokumenty odnośnie mojego terenu, Górek Drugich, są 
prawdopodobnie, nie mówię, że sfałszowane, prawdopodobnie sfałszowane podpisy w 
dokumentach, które są złożone w Urzędzie Gminy, które też nie powinny mieć tego miejsca, trzeba 
jakoś szczegółowo przyłożyć uwagę, to do naszej gminy wchodzi i jakie dokumenty, nie możemy 
podpisywać obojętnie czego, co nam ktoś podsunie i nam się wydaje, że tak posunąć się, nie wiem, 
nie oskarżam nikogo, sprawą zajęła się prokuratura, zobaczymy, jaki będzie finalny efekt. Także 



również prosimy, żeby, jakoś to, no nie wiem, dokładnie, szczegółowo przeglądać te dokumenty, 
czy pod jakimś nadzorem, żeby, to nie było, jak tu kolega mówi, dziki kraj. 
Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski: nie no założenie trzeba 
zrobić zawsze takie, że dokumenty są wiarygodne i autentyczne. 
Radny Piotr Piotrowski: okazuje się, że nie.  
Sołtys sołectwa Górki Drugie Roman Gientka: siłą rzeczy się chce wejść i się podrabia dokumenty, 
zmienione nr dowodów osobistych i ta sprawa jest zgłoszona do prokuratury, w tej chwili jest 
wszczęte dochodzenie policyjno-prokuratorskie i na pewno tam będą jakieś stosowne kroki podjęte. 
Ale Pan Wójt, tutaj też nie czytał, bo właśnie postępowanie administracyjne się toczy i nie 
przeczytał właśnie Górek, w sprawie tych czterech elektrowni. 
Wójt: ja chciałem, tylko powiedzieć, że też na podstawie złożonej dokumentacji ja nie czuję się w 
mocy ocenić, czy ten podpis jest sfałszowany, czy on jest prawdziwy. To jest nie możliwe, żebym ja 
stwierdził, po to są konsultacje, po to wzywa się strony do zapoznania z materiałem i wtedy 
dopiero, w trakcie takiego postępowania jesteśmy w stanie wyłapać, czy to jest sfałszowane, czy 
nie. Na etapie złożenia wniosku nie jestem w stanie określić. 
Sołtys sołectwa Górki Drugie Roman Gientka: Panie Wójcie, ale to było ewidentnie na cztery 
elektrownie, a tu było na dwie, to było wyjęte z tamtych dokumentów, jeszcze Panie Wójcie, z tych 
pierwszych dwóch elektrowni.  
Wójt: dokumentacja jest w trakcie badania.  
Sołtys sołectwa Górki Drugie Roman Gientka: Panie Wójcie powinien to pracownik Pana wyłapać, 
jeśli to sołtys wyłapał, a pracownikowi tak trudno jest wyłapać? I na takiej podstawie wszczęte jest 
dochodzenie administracyjne, na decyzję środowiskową. 
Wójt: postępowanie musi być wszczęte, bo jest wniosek. 
Sołtys sołectwa Górki Drugie Roman Gientka: na takich błędach, Panie Wójcie? 
Wójt: w trakcie oceny wyłapiemy jakieś błędy, wtedy będziemy na tej podstawie wzywać, albo do 
uzupełnienia, albo odrzucimy całkowicie wniosek, jeżeli toczy się postępowanie prokuratorskie, 
zobaczymy, jaki będzie jego efekt, to wiadomo, że będzie podstawa do odrzucenia w całości. 
Radny Marek Balcerzak: ja chciałem tylko powiedzieć, że ważne jest przesłanie, które dzisiaj ta 
uchwała wniesie, że będziemy utrudniać i robić wszystko, żeby pomóc mieszkańcom. Może osoby, 
które chcą inwestować, zastanowią się wcześniej, zanim podejmą kroki, zanim włożą środki, bo 
przygotowanie raportu oddziaływania też kosztuje, więc może najpierw zaczną rozmawiać z 
mieszkańcami, z Urzędem Gminy, żeby dojść do porozumienia, żeby ta lokalizacja nie, była 
uciążliwa. Ja też sporo poświęciłem czasu, żeby zgnębić uciążliwość wiatraków. U nas nie 
określając odległości, rzeczywiście te wiatraki budowane zostają już w odległości 150-200m,  
natomiast oczywiście, opracowania są różne, jeżeli się mówi, że te 45 decybeli, to jest szept, to ja 
współczuje osobą, które chciałyby, żeby ktoś im szeptał do ucha przez 24 godziny, przez 7 dni w 
tygodniu, przez całą jak gdyby dobę. Także jest to uciążliwe, nawet jeśli nie stwierdzono 
zachorowań bezpośrednich, to na pewno uciążliwość jest duża. Myślę, że takie przesłanie musiało 
nastąpić, jeżeli to nie poskutkuje, to na pewno my jako Rada, będziemy wszystko robili, żeby po 
prostu pomóc mieszkańcom. Natomiast, czy to się uda i na, ile się uda no to zobaczymy. 
Radny Jerzy Węglewski: ja jeżdżę sporo po Polsce, widzę, że tych wiatraków w Polsce mnóstwo 
stoi. Jestem oczywiście za ustanowieniem tej odległości, tych 2km od wiatraka, jednak myślę, że 
warto by w tej uchwale wprowadzić dodatkowy punkt i pozwolić budować bliżej, jeżeli ktoś by 
miał życzenie, jeżeli będzie zgoda mieszkańców zamieszkałych w promieniu 2km od wiatraka. Bo 
może być taka sytuacja, że jest jeden właściciel byłego PGR i on na swoi terenie chce postawić, na 
swoim polu, on ma do swoich zabudowań kilometr i on nie będzie mógł postawić. Myślę, że taki 
podpunkt, dający jakąś tam furtkę, za zgodą mieszkańców, można byłoby w tej uchwale 
wprowadzić. Myślę, że będzie to również w pewnym sensie może łagodniej dla przyjęcia, tej 
uchwały przez Wojewodę. Taką mam propozycję. Ta stanowcza granica 2km będzie całkowitym 
wstrzymaniem wszystkich inwestycji. Tak jak Pan Leszek powiedział, że nie ma tych miejsc , gdzie 
będzie więcej niż 2km. Są mieszkańcy, którzy nie będą protestować i te wiatraki będą powstawać i 
nie będą przeszkadzać. Również trzeba zauważyć, że są to środki do budżetu gminy z podatków.  



Sołtys sołectwa Górki Drugie Roman Gientka: przeproszę, że w słowo wejdę, ale jakie te wiatraki, 
jakie te inwestycje, no to wszystko, są stare, przepraszam za wyrażenie „rupcie” przywiezione i to 
są stawiane i na decyzję, na pozwolenie na budowę, nie mają żadnego prawa, mieszkańcy nie mają  
żadnego prawa się odwołać, wykluczeni są ze stron. To są „rupiecie” no przecież są na Górkach 
postawione, przyjeździe i zbadajcie to. Ile to jest hałasu, są podwójne normy po przekraczane. I nikt 
nie ma na to prawa? Bardzo proszę, żeby była ta uchwała, żeby była w 100% przegłosowana, 
naprawdę. Jeszcze zgody po wyrażane, no Panie Radny, no przecież tak jest w obecnej chwili i to 
kombinowane jest na wszystkie sposoby, bo są wielkie pieniądze, a to, że ktoś jest wywłaszczony z 
tego gruntu. 
Radny Piotr Piotrowski: Panie Wójcie, a my jako gmina nie możemy, jako Urząd, nie możemy tych 
badań przeprowadzić, żeby pomóc tym mieszkańcom? Bo rzeczywiście to są z demobilu jakieś 
wiatraki, które hałasują, w papierach wszystko jest zgodnie, ale czy my mamy taką władzę, 
żebyśmy mogli zająć się sprawą? Bo wiadomo, że my jako Urząd będziemy mieli większą siłę 
przebicia, niż mieszkańcy. 
Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski: Szanowni Państwo, jeżeli 
mogę zabrać głos, tutaj, tak jak Pan Marek Balcerzak powiedział, oczywiście jest to pewien 
charakter bardziej intencyjny tej uchwały. I tutaj każdy z nas ma sporo racji, również i Pan Radny 
Węglewski. Ja myślę, że powinniśmy tutaj stworzyć taką uchwałę zobowiązującą Pana Wójta do 
określenia kierunków, w ogóle kierunków energetyki cieplnej w zakresie odnawialnych źródeł 
energii. Bo tutaj postawienie tej granicy takiej, 2km od zabudowań, jest oczywiście w pewnym 
zakresie, może być krzywdzące. I, żeby po prostu uwzględnić wszystkie interesy mieszkańców 
gminy, należałoby całą gminę przeanalizować, każde jej aspekty terenowe, terenu położenia, 
propozycji, indywidualnie. Oczywiście należy się spodziewać, że najprawdopodobniej ta uchwała 
przez Wojewodę zostanie uchylona. Nie mniej jednak myślę, że na Komisji Rozwoju 
Gospodarczego, powinniśmy tutaj wypracować takie stanowisko, żeby Pan Wójt, opracował 
dokumentację związaną z kierunkiem źródeł odnawialnych na terenie gminy, przynajmniej 
rozpoczął tworzenie takiej dokumentacji, rozumianej jako zmianę studium w pewnych obszarach  
lub plan zagospodarowania przestrzennego dla pewnych obszarów. No, bo głosy są bardzo różne, 
wiadomo, jest, że nikt nie chce mieć uciążliwości na własnym terenie. Ale tak jak Pan Radny 
Węglewski powiedział, w pewnych sytuacjach, ktoś może będzie chciał taki szept na swoim polu, 
tak jak powiedział Pan Radny Balcerzak, za pewne gratyfikacje finansowe i akurat jemu tą uchwałą  
tą możliwość zamkniemy. Myślę, że trzeba na to spojrzeć w przyszłości trochę szerzej. 
Radny Jerzy Węglewski: Panie Sołtysie, ja się z Panem zgadzam, że są to uciążliwe, te wiatraki i ta 
odległość 2km, to co powiedziałem na początku, ja to popieram, tylko jeżeli zamkniemy wszystko, 
każdemu przedsiębiorcy przez tę uchwałę, pisząc tylko te 2km, tę odległość przyjmując, być może 
ktoś kiedyś będzie w takiej sytuacji, że przez to nie będzie mógł tej elektrowni postawić. Ale jak 
Pan mówi, że nie ma zgody, to co jest na Państwa terenie, nie ma zgody, no, to, ta uchwała pozwoli, 
że tam elektrownia nie powstanie. 
Sołtys sołectwa Górki Drugie Roman Gientka: tak, ja wczoraj słuchałem taki program telewizyjny i 
to właśnie Premier się wypowiadał, to było w godzinach przedpołudniowych, że my mamy wrócić 
do węgla i to będzie teraz na forum Unii Europejskiej, że całkiem ta polityka ma się zmienić. A my 
nastawiamy tych „rupieci” i później będziemy mieli problem, kto to wyłączy, kto to rozbierze, jakie 
to będą koszty? Ma się dużo zmienić. 
Radny Piotr Piotrowski: ja mam pytanie do Pana Prawnika, ja chciałbym usłyszeć tą odpowiedź, 
czy my, jako Urząd możemy zaskarżyć, czy my możemy przebadać te hałasy? No, bo my jako 
Urząd mamy większą siłę przebicia, niż zwykli mieszkańcy. 
Prawnik Konrad Wypych: generalnie nie jest to w kompetencjach gminy, nie jest zadaniem 
własnym gminy, może w danym konkretnym postępowaniu. Prowadząc postępowanie, jeśli 
dokumenty są przedłożone i wydają się niewiarygodne, no to wdanym, konkretnym postępowaniu  
można to skontrolować i zbadać, jako organ prowadzący postępowanie administracyjne. Ale tak po 
prostu, no to organ, gmina nie jest organem kontrolnym do badania, czy jakieś normy w zakresie 
prawa budowlanego, prawa ochrony środowiska, nie zostały przekroczone. 



Radny Andrzej Krzewicki: na etapie dokumentów, jak nie stoi wiatrak, to jak można wiedzieć, ile 
on będzie hałasu robił. Ja nie wiem, czy wy mieszkańcy, inspekcja sanitarna, czy inne inspekcje, 
które są w Polsce, informujące o natężeniu, wy jako mieszkańcy powinniście... 
Sołtys sołectwa Górki Drugie Roman Gientka: analizy Panie Radny już są na te wiatraki. 
Radny Andrzej Krzewicki: momencik, wy mówicie o analizach istniejących, a ja mówię do was, 
jako mieszkańcom, gdzie są nadzory różne w Polsce istniejące, nie jestem ekspertem w tej 
dziedzinie, wy jako mieszkańcy powinniście, gdzieś napisać do nich, którzy przyjadą, niezależni.. 
Sołtys sołectwa Górki Drugie Roman Gientka: trzy lata, żeśmy pisali. 
Radny Andrzej Krzewicki: i nie chcieli przyjechać? Bo rzeczywiście, jeżeli ten hałas mówi, że jest 
40 decybeli, a wy mówicie, że jest 60 i jeżeli byłoby rzeczywiście 60, to powinna taka instytucja 
jednego dnia zamknąć ten wiatrak. 
Radny Leszek Woźniak: autostrady też trzeba byłoby zlikwidować, bo przez nie też jest duży hałas. 
Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski: Szanowni Państwo, 
postęp techniki, decyzji Rządów powoduje to, że musimy się z takimi problemami zderzać, 
próbować te problemy rozwiązywać, nasilają się te problemy, ale oczywiście nie można 
powodować czegoś takiego, że zamkniemy absolutnie gminę Gostynin do inwestycji dotyczących 
energii odnawialnej. Tego nie możemy zrobić. Musimy podejść do tego sensownie i spróbować 
opracować może obszary, które będą, jak gdyby do tego mogły być wykorzystywane, żeby 
rzeczywiście nie było na takiej zasadzie, że gdzie komu będzie pasowało, tam postawi wiatrak. 
Może rzeczywiście nie. 
Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski: głosujemy uchwałę. 
Radny Jerzy Węglewski: a ten wniosek? 
Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski: ale to nie był wniosek. 
To tylko była pewna propozycja.  
Prawnik Konrad Wypych: odnośnie może tego wyłączenia jakiegoś ograniczenia, no to oczywiście 
można wprowadzić poprawkę obecnie do tej uchwały w kolejnym paragrafie, ale można też 
ewentualnie spróbować zrobić, tak żeby przegłosować ją w takim kształcie, w jakim ona jest, ona i 
tak musi iść do Wojewody, celem do organu nadzoru, jeśli zostanie utrzymana w mocy, to do 
obowiązującej uchwały, zawsze można wprowadzić poprawkę, wyłączającą, a jeśli zostanie 
uchylona, no to ona i tak nie będzie miała skutków prawnych, ale oczywiście jak wola Rady jest, to 
można i teraz w kolejnym paragrafie wprowadzić takie ograniczenie.  
Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski: słusznie można się 
jeszcze nad tym zastanowić, jeżeli jesteśmy jeszcze przed głosowaniem, tutaj ja otrzymałem, jak 
gdyby pewną propozycję, aby „warunki wymienione w § 1 mogą nie zostać zachowane, jeżeli 
inwestor uzyska pisemną zgodę wszystkich właścicieli nieruchomości mieszkalnych i 
siedliskowych, dla których odległość lokalizacji przemysłowej elektrowni wiatrowej jest mniejsza 
niż 2 000 metrów”. Jest taka propozycja. Czy Pan Wójt stawia taki wniosek? 
Wójt: tak, do przegłosowania. 
Sołtys sołectwa Górki Drugie Roman Gientka: no i wystarczy, bo kto wyrazi taką zgodę? 
Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski: Szanowni Państwo, jest 
wniosek Pana Wójta, aby warunki w paragrafie 2, taka propozycja „warunki wymienione w § 1 
mogą nie zostać zachowane, jeżeli inwestor uzyska pisemną zgodę wszystkich właścicieli 
nieruchomości mieszkalnych i siedliskowych, dla których odległość lokalizacji przemysłowej 
elektrowni wiatrowej jest mniejsza niż 2 000 metrów”. Taki jest wniosek, aby w paragrafie 2 znalazł 
się taki zapis i automatycznie paragraf 3 byłby „Wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy 
Gostynin”, paragraf 4 „Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia”. 
Radni wniosek przyjęli 11 głosami za i 2 wstrzymującymi się. 
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
Uchwała nr 333/XLII/2014 została przyjęta 13 głosami za i stanowi załącznik do protokołu.  
Wójt: chcę się odnośnie do istniejących już elektrowni wiatrowych, jeżeli mieszkańcy twierdzą, że 
są przekroczenia, to nadzór budowlany jest kompetentny, bo to nadzór budowlany wydał decyzję o 
pozwoleniu na użytkowanie, w związku z tym mieszkańcy mogą ze skargą iść do nadzoru 



budowlanego. 
Sołtys sołectwa Górki Drugie Roman Gientka: nadzór budowlany, Panie Wójcie, to nic nam nie 
pomoże w Gostyninie, my już, żeśmy próbowali. 
 
Do punktu 11-go. 
Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt 
oświadczenia w sprawie: wyrażenia poparcia dla Apelu Zarządu Związku Gmin Śląska Opolskiego 
o niedopuszczenie do wprowadzenia do polskiego porządku prawnego referendum tematycznego 
bez progu frekwencyjnego. 
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt oświadczenia.  Radni do projektu uchwały uwag nie 
wnieśli. 
Oświadczenie zostało przyjęte 13 głosami za i stanowi załącznik do protokołu.  
 
Do punktu 12-go. 
Informacja Przewodniczących komisji o realizacji wniosków komisji.  
 
Komisja Zdrowia Pomocy Społecznej Oświaty Kultury i Spraw Mieszkaniowych:  
„Komisja wnioskuje o zmniejszenie kwoty zapisanej w § 1 ust. 2 uchwały w sprawie udzielenia 
pomocy finansowej z kwoty 5000zł, na kwotę 3000zł”. 
 
Komisja Budżetu i Finansów: wniosków nie wypracowała. 
 
Komisja Porządku Publicznego, Spraw Obywatelskich i Ochrony Przeciwpożarowej:  
wniosków nie wypracowała. 
 
Komisja Rewizyjna: wniosków nie wypracowała. 
 
Komisja Rozwoju Gospodarczego Rolnictwa Leśnictwa i Ochrony Środowiska:  
wniosków nie wypracowała. 
 
Do punktu 13-go. 
Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
Wójt: jeśli chodzi o równanie, to oczywiście tutaj wspólnie uzgodnimy z Panem Prezesem z Panią 
Skarbnik, do tego tematu zabierzemy się i przedstawimy wkrótce, jak to będziemy realizowali. To 
generalnie odpowiedź na wszystkie pytania, jeśli chodzi o równanie. 
Radny Marek Balcerzak: Panie Wójcie, ale ja konkretne zadałem pytanie. Ja chciałbym, żeby się 
Pan Wójt odniósł do.. 
Wójt: chciał Pan na piśmie. 
Radny Marek Balcerzak: czyli teraz nie otrzymam odpowiedzi? Mi chodzi o to, dlaczego takie 
dostaje informacje, czy odpowiedzi, od pracowników Urzędu Gminy, również od ZK, że nie ma 
pieniędzy. Nie tylko ja, bo również Sołtys też taką informację uzyskał. Jest to po prostu dla mnie 
niedopuszczalne, tym, bardziej, że już czasu troszeczkę straciliśmy. Ten rok jest wyjątkowy, dość 
wcześnie nie było zimy, nie było śniegu, już w marcu można i powinno się równać, bo u mnie już  
te tereny będą za suche niedługo. Nie możemy czekać, rzeczywiście do maja do czerwca, jak w 
niektórych latach, w ubiegłym roku w kwietniu, jeszcze leżał śnieg i było mokro. W maju nie 
można było wjechać na drogi niektóre. Ten rok jest wyjątkowy, dlatego proszę, żeby stało się to jak 
najszybciej. 
Wójt: kolejna sytuacja Pan Piotrowski, sprawa Dąbrówki, na to pytanie odpowie Pan Prezes. 
Prezes ZK Paweł Czarnecki: jeżeli chodzi o Dąbrówkę, to już nie ma problemu z odprowadzeniem 
wód z popłuczyn, z tego względu, że jak padło to postanowienie wodno-prawne z początkiem 
lutego, my już tam nie odprowadzamy. Odprowadzamy do studzienki na polu Pana Balcerzaka, 
zgodnie z nowym pozwoleniem. Natomiast ta część do stawu już nie istnieje, tak jak nam pozwala 



pozwolenie wodno-prawne. Natomiast jak wygląda sprawa, jeśli chodzi o opracowanie, wykonanie 
tego nowego podejścia. Chyba w tym tygodniu mija czwarty tydzień, nie pamiętam dokładnie, 
którego złożyliśmy dokumentacje projektową, bo realizacja tych robót jest objęta pozwoleniem na 
budowę. Dowiadywaliśmy się w ubiegłym tygodniu, w tym tygodniu mamy się jeszcze 
kontaktować, nie wiem, czy już będzie to pozwolenie i jeżeli ono już się uprawomocni, to my 
praktycznie wejdziemy następnego dnia po uprawomocnieniu. Powinno to być, myślę, że chyba z 
kwietnia nie wyjdziemy, bo myślę, że to będzie za dwa, trzy tygodnie zrealizowane. Jesteśmy 
uzależnieni tylko od otrzymania pozwolenia na budowę. Sprawy z wejściem w teren z Panem 
Balcerzakiem, zostały uzgodnione. 
Radny Piotr Piotrowski: rozmawiałem z właścicielem stawu, dobre dwa tygodnie temu, powiedział, 
że nadal te popłuczyn idą. 
Prezes ZK Paweł Czarnecki: nie, nie, rozumiem, że może wody jakieś to tak. Ten Pan do nas już też 
się zwracał.. 
Radny Piotr Piotrowski: że zabił kołkiem, że coś tam zrobił i że idą nadal. 
Prezes ZK Paweł Czarnecki: podejrzewam, że to wody gruntowe. Ja podejrzewam, że ten Pan, my 
nie będziemy odprowadzali wód do tego stawu, ten Pan też będzie miał problem i zobaczymy, czy 
nie zgłosi, tylko za kilka miesięcy. 
Radny Piotr Piotrowski: a tak konkretnie? 
Prezes ZK Paweł Czarnecki: konkretnie, jak dostane pozwolenie na budowę, powinienem w ciągu 
tygodnia, może dwóch się uprawomocnić, zrealizuje niezwłocznie po otrzymaniu pozwolenia na 
budowę. 
Radny Piotr Piotrowski: to będzie koniec kwietnia? 
Prezes ZK Paweł Czarnecki: myślę, że powinniśmy. 
Radny Andrzej Krzewicki: a skąd może to wiedzieć. 
Radny Piotr Piotrowski: no jak może nie wiedzieć? 
Radny Andrzej Krzewicki: a pozwolenie, jak budujesz sam dom, to skąd możesz wiedzieć kiedy 
dostaniesz? 
Radny Piotr Piotrowski: ale to już ileś czasu trwa. 
Prezes ZK Paweł Czarnecki: tak jest to czwarty tydzień, powinienem otrzymać. Niestety jak 
interweniowałem, okazało się, że nie weszło to nawet na wokandę.  
Sołtys sołectwa Dąbrówka Maria Jaworska: Pan Szkopiński i Pan Balcerzak, jednak proszą, żeby 
usunąć im te studzienki z pola, tak jak wcześniej było uzgodnione.  
Prezes ZK Paweł Czarnecki: Pan Balcerzak, no to usuwamy. 
Sołtys sołectwa Dąbrówka Maria Jaworska: Pan Szkopiński też. 
Prezes ZK Paweł Czarnecki: no to musimy wrócić do tematu.  
Sołtys sołectwa Dąbrówka Maria Jaworska: on mówi, że będzie siał tam buraki, no i jak posieje i 
dopiero zaczniecie usuwać. 
Prezes ZK Paweł Czarnecki: na temat uzgodnień z Panem Szkopińskim, nie będę się wypowiadał, z 
Panem Balcerzakiem mamy, to usuniemy, a tu zobaczymy. 
Sołtys sołectwa Dąbrówka Maria Jaworska: ale chyba na tym zebraniu uzgadnialiśmy tam na 
piśmie nawet, żeby zostało usunięte. 
Prezes ZK Paweł Czarnecki: jeżeli zostało to zapisane, to usuniemy. 
Wójt: sprawa składowiska azbestu, na jakim to jest etapie, raport oddziaływania na środowisko, 
został wysłany do Regionalnego Dyrektora Ochrony Środowiska i Sanepidu. Regionalny Dyrektor 
ma czas do 12 kwietnia 2014 na uzgodnienia, a Sanepid do 11 kwietnia 2014r. Odnosząc się 
oczywiście od odległości od rzeki, od obszaru Natura 2000, to wszystko będzie przedmiotem 
rozpatrywania ww. instytucji. Ponadto inwestor na etapie decyzji o warunkach zabudowy będzie 
musiał przeprowadzić i dostarczyć badania hydrogeologiczne, geologiczne, inżynierskie, wraz z 
uzgodnieniami Regionalnego Dyrektora Zarządu Gospodarki Wodnej, w związku z ochroną wód 
rzeki. Po uzyskaniu rozstrzygnięcia od Regionalnego Dyrektora Ochrony Środowiska oraz 
Sanepidu, wezwiemy z Urzędu inwestora do wyjaśnienia nieprawidłowości w raporcie, pomimo że 
działka 40/1, jest zapisana w raporcie, jako droga gminna, stroną postępowania ustaloną przez 



Urząd, jest ZDP. 
Sprawa Kruka Gorzewa i zabezpieczenia w wodę, oczywiście dokumentacja projektowa jest w 
trakcie opracowywania, wraz z pozwoleniem na budowę powinna być gotowa w połowie czerwca 
b r.  i wtedy wrócimy d o ro zmó w z Zarząd em Po wiatu  i o czywiście MTBS,  jak  d alej byśmy ten 
temat rozwiązali. 
Spraw lustra na drodze powiatowej w Belnie, oczywiście zostanie zgłoszona do ZDP. 
Sołtys sołectwa Marianka – Górki Pierwsze Jerzy Sztopel: ja mam do Pana Wójta, prośbę taką, w 
sprawie składowiska tego azbestu. Byliśmy z sołtysem, jak wpłynął wniosek zaraz w styczniu, to 
dwa tygodnie byliśmy po tym, prosiłem, żeby Pan Wójt przysłał też jakieś, ponieważ jest moje 
sołectwo przyległe, nawet mieszkańcy pierwsi, 200m nie mają do tego. Mieszkańcy mają pretensje, 
bo nic o tym nie wiedzą, a prosiłem Pana Wójta, żeby przysłał jakieś pismo, żeby powiadomić 
mieszkańców, czy coś zrobić, bo tak samo z wiatrakami też, Pani Wawrzyńska ma nawet nie 500m. 
Też nie wiedziała o niczym, dopiero w piśmie jest sołectwo przyległe, ja tam dalej mieszkam, park 
jest zaraz po drugiej stronie, my żadnej wiadomości nie mamy o tym składowisku. I ludzie mają 
pretensje i proszą, żeby Pan Wójt przyjechał na jakieś zebranie, bo nawet niektórzy nie znają Pana 
Wójta. 
Radny Piotr Piotrowski: więc ja proszę tutaj Pana Wójta, po raz kolejny, jakby Pan znalazł tam 
jakąś chwilę, byśmy podjechali tam na ten teren, na Górki Pierwsze, na Górki Drugie i przedstawili 
sytuację ludziom, bo rzeczywiście, bo tam zaczynają powstawać jakieś nieścisłości, jakieś tam 
nieporozumienia i byśmy wyjaśnili to wszystko. 
Sołtys sołectwa Marianka – Górki Pierwsze Jerzy Sztopel: jeszcze są powiadomieni takie strony, co 
w ogóle nie mieszkają, jest tylko jeden Pan powiadomiony z żoną, to prawie to składowisk u niego 
jest. Dzieciaki stali na przystanku, to szczury chodzą tam, tym się nikt nie zainteresuje. To ten Pan 
był powiadomiony, jako strona. 
Wójt: są powiadomieni wszyscy właściciele działek przylegających. 
Sołtys sołectwa Marianka – Górki Pierwsze Jerzy Sztopel: przylegających, a my to nie jesteśmy, nie 
mieszkańcy, jak nawet nie 200m jest od tego? Wszyscy powinniśmy być powiadomieni. 
Wójt: a co do terminu spotkania, to tak jak rozmawialiśmy, muszę doprecyzować taki termin i 
ogłoszę, na pewno takie zebranie zorganizuje. 
Sołtys sołectwa Marianka – Górki Pierwsze Jerzy Sztopel: kilka sołectw byśmy zebrali. 
 
Do punktu 14-go. 
Przyjęcie protokołu, z poprzedniej sesji.  
Protokół, z obrad XLI Sesji Rady Gminy został przyjęty 13 głosami za. 
 
Do punktu 15-go. 
Sprawy różne i wolne wnioski. 
Radny Marek Balcerzak: Panie Wójcie ja chciałbym się zapytać, w sprawozdaniu Pan informował o 
przetargu na zakupienie tłucznia, pospółki, ja tylko chciałem zapytać, czy to będzie już w ramach 
funduszu sołeckiego, czy to jeszcze jest na bieżące utrzymanie dróg? 
Wójt: to jest na fundusz sołecki. 
Radny Leszek Woźniak: może Pan Wójt odpowie na to, o tych przetargach trochę. Jak się 
odbywają, że Pan Goliszek wszystkie przetargi wygrywa. 
Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski: Pan Wójt już powiedział, że to nie 
jest prawdą i przygotuje odpowiednie.. 
Radny Leszek Woźniak: jak nie jest prawdą, kto robi przetargi, przecież ja sam widziałem, jak 
Goliszek z taśmą latał i mierzył. W Lucieniu to samo, na targowisko to samo, tylko Goliszek robi, 
co on jakiś święty jest i robi za trzykrotną, większą cenę niż powinno być. 
Wójt: do projektowania stacji uzdatniania wody, z tego, co wiem, Pan Golisze w ogóle nie ma 
uprawnień z takiego zakresu. 
Radny Leszek Woźniak: ale wziął, proszę nie czarować, Panie Wójcie, ale on to robił. 
Wójt: nie wykonywał tego Pan Goliszek. Proszę zejść na dół i sprawdzić dokumenty. 



Radny Leszek Woźniak: to po co latał z taśmą, ktoś go wynajął? 
Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski: Panie Woźniak dziękuję.. 
Radny Leszek Woźniak: no dziękuję, giną pieniądze z gminy okropne, co nie powinny iść, okropne, 
bo ja rozmawiałem z projektantami, powiedzieli, że by to za 15tys. zł oni by zrobili, a tu 60tys. zł 
poszło z gminy wzięte z naszych podatków. 
Radna Ewa Michalska: ja mam jeszcze pytanie do Pana Wójta, od kiedy może zostać realizowany 
fundusz sołecki zarówno na drogi i na inne inwestycje? Czy bezpośrednio sołtysi mają się 
dowiadywać? 
Wójt: będzie rozstrzygnięcie po przetargu, będzie wyłoniony dostawca, z dostawcą podpiszemy 
umowę i pierwsze dostawy, jakie tylko będą skierowane, zaraz będziemy realizować fundusze 
sołeckie. 
Radny Andrzej Krzewicki: Panie radny Woźniak, ja bym proponował, żeby Pan wyjaśnił w końcu, 
czy idą ogromne pieniądze, czy nie idą, Pan Wójt mówi, że nie wykonywał, Pan mówi, że 
wykonywał, bardzo proszę o wyjaśnienie tej sprawy, bo to bardzo niesmacznie wygląda. 
Radny Marek Balcerzak: ja podtrzymuje, to co powiedziałem wcześnie, ja sam przygotuje wniosek 
na Komisję Budżetu, będę prosił Wysoką Radę, żeby ten wniosek przegłosowała, bo musi to być 
Radą przyjęte do realizacji. Nie ma Pani Przewodniczącej Komisji Rewizyjnej, ja ponawiam Panie 
Wójcie prośbę, kiedyś taką prośbę mówiłem na sesji, może to było pół roku, może wcześniej,  
żebym był informowany o Komisjach Rewizyjnych. Do tej pory nikt nie raczył mnie powiadomić, a 
mam ochotę w niektórych Komisjach brać udział, taką prośbę składałem na sesji. 
Pracownik UG Anita Maślana: Komisji Rewizyjnej w tym roku, jeszcze nie było żadnej. 
Radny Marek Balcerzak: ja ją składałem bardzo dawno, były Komisje Rewizyjne po mojej prośbie. 
Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski: weźmiemy to pod uwagę, 
będziemy informować. 
Radny Andrzej Krzewicki: każdy Radny ma prawo brać udział w Komisji. 
Radny Marek Balcerzak: żeby wziąć Panie Andrzeju, trzeba wiedzieć. 
Radny Piotr Piotrowski: ja może do Sołtysów, dostaliśmy obwieszczenie ze Starostwa, bo pytaliście 
tutaj o czynności klasyfikacji gruntów, jeżeli dotyczy mieszkańców, którzy się zgłaszają do was, 
należy podejść do Starostwa Powiatowego do Pani Marii Raczyńskiej, ona poda nr telefonu i ona 
wytłumaczy konkretnie, o jakie działki chodzi. 
Radna Ewa Michalska: ale to jest trochę takie niepoważne, bo jeżeli są konkretne działki, Starostwo 
robi ewidencje, zmienia, to powinno wysłać bezpośrednio pod nr działek danych mieszkańców, a 
nie Sołtys dostaje cały wykaz i on nie wie, które działki czyje, bo jeżeli wysyła Starostwo, to podaje 
tam termin i powinna ta osoba zainteresowana być powiadomiona. Jeżeli Sołtys tutaj nie wie, nie 
ma konkretnych map, czyja to jest działka, bo może to być nawet działka, która jest z zewnątrz 
kogoś, który ma po prostu grunty i trochę jest niepoważny. Może tutaj właśnie apel by taki, 
wystosowanie jakiegoś pisma, czy telefonu nawet do tej Pani Raczyńskiej, żeby bezpośrednio 
każdemu właścicielowi wysłać, a nie Sołtysowi i my mamy wszystkich powiadomić, jeszcze na 
dany czas. Jeżeli nie mamy takich danych, która, czyja działka jest. 
Sołtys sołectwa Sierakówek – Kleniew Bogumiła Baraniak: ja byłam właśnie przed sesją u tej Pani, 
to są tylko i wyłącznie te nr działek, które oni wysłali pisma i wróciły te pisma, bo nie są 
uregulowane własności tych działek i dlatego po prostu oni nam to wysłali. To tylko wywiesić na 
tablicy, informacyjnie, oni dojdą do tego. 
Radny Leszek Woźniak: Panie Wójcie, jeszcze takie pytanie, po co Pan pozwalniał wszystkich 
kierowników, przyszedł Pan do pracy w poniedziałek, we wtorek Pan zwolnił 4 kierowników, żeby 
Pan szachrował.. 
Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski: Panie Woźniak.. 
Radny Leszek Woźniak: ale cicho, cicho Panie Przewodniczący, mam prawo zabrać głos. 
Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski: oczywiście tak. 
Radny Leszek Woźniak: powołał Pan sobie, tą Panią księgową z Sokołowa. Ona przyszła miesiąc 
czasu, zobaczyła, jakie tu są robione machlojki, podziękowała, bo nie chciała iść siedzieć, 
podziękowała wam za to. Nie było tak, no co Pan głową kiwa. Nie znał Pan pracowników, nie znał i 



Pan wszystkich kierowników pozwalniał, żeby z Goliszkiem szachrować. I szachrujecie do dzisiaj. 
Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski: Panie Woźniak, bo myślę, że ta 
granica została przekroczona. 
Wójt: niech Pan waży słowa, bo ja mogę nie wytrzymać w pewnym momencie. 
Radny Leszek Woźniak: ja mówię Panu prawdę, przyszedł Pan do pracy w poniedziałek, a we 
wtorek Pan 4 kierowników zwolnił, po co Pan zwolnił 4 kierowników? Koga dzisiaj Pan ma, 
wszystkie uchwały są odsuwane. 
Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski: Panie Woźniak, tzn. powiem tak, 
jeżeli chodzi o organizację pracy Wójta i Urzędu, decyduje o tym Wójt, bez względu na to, czy to 
jest..  
Radny Leszek Woźniak: ale niech uczciwie pracuje. 
Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski: o przesłankach można 
porozmawiać, o przesłankach działań można porozmawiać, oczywiście tak, ale nie można tworzyć z 
tego zarzutu, no, bo tak to jest, że każdy z Wójtów, Prezydentów Miast organizuje sobie pracę 
Urzędu, w ramach swoich kompetencji i potrzeb. 
Wójt: sprawy kadrowe w Urzędzie Gminy, są moją kompetencją i nie muszę z nikim tego 
konsultować. 
Radna Ewa Michalska: jeśli mogę tutaj, no, bo tutaj Pan Woźniak mówił, że może nieprzemyślane, 
no czasem tak, myśmy tutaj, prawda, mieli informacje odnośnie pracownika, który, teraz ogłasza 
Pan również nabór na stanowisko, przecież niedawno, ze dwa miesiące temu była osoba już na to 
stanowisko, no widocznie nie do końca też przemyślano, skoro po dwóch miesiącach znowu jest 
nabór na to samo stanowisko. Także myślę, że nieprzemyślane są czasem decyzje. 
Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski: Szanowni Państwo myślę, że 
wyczerpaliśmy punkt sprawy różne i wolne wnioski. 
 
Do punktu 16-go. 
Zakończenie obrad Sesji. Zakończono o godz. 11.15 
Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski podziękował Radnym, Wójtowi 
Gminy, Sekretarzowi Gminy, Skarbnikowi Gminy, Prezesowi ZK, Kierownikom Urzędu Gminy, 
Sołtysom i wszystkim obecnym za uczestnictwo w obradach XLII Sesji Rady Gminy i zamknął je. 
 
Protokółowała: 
A. Maślana 
       Przewodniczący Rady Gminy 

                Tomasz Bronisław Lewandowski 


